
Terra Vallèsana 

L'Ajuiitattietit 

Sesslü del 12 d'octubre de 1933 
Començ9 la sessió sots la presidència del 

senyor alcalde, En Esteve Camil'o i Mustarós. 
Hi assistiren els regidors senyors Ribas, Ta
verner, Gaal, Bofill, Tió, Montana. Colomer, 
Cladelles, Pagès i Pineda. 

Entre altres es prengueren els següents 
acords; 

Aprovar l'acta de la sessió darrerament ce
lebrada, després d'una aclaració fcfa a una 
pregunta del senyor Pagès 

Es llegida una comunicació del director de 
l'Escola del Treball donant compte d'haver re
but unes màquines i estris d'estudis, donatiu 
d'«EI Radium». A proposta del senyor Pagès 
s'acorda donar les gràcies a l'esmentada so
cietat. 

Es llegeixen també diverses instàncies de
manant que siguin apuntals en el Padró d'ha
bitants de Granollers diversos ciutadans, en 
sa majoria de procedència llevantina. 

Es llegeixen les despeses del mes d'octu
bre 

Es dóna compte d'una instància cursada 
per En Antoni Ventura oferint terrenys per a 
la construcció d'escoles al preu de 30,000 pes
setes a pagar en diversos Icjminis. 

S'aprova que passi a la comissió d'Hisen
da, però abans de que passi a la comissió que 
es faci dictaminar pels perits agrònoms, 

S'aprova concedir beques per a cursar es
tudis de Comerç a diversos sol licilants que 
ho fan per instàncies que llegeix el senyor se
cretari. 

El senyor Pagès demana qualques aclari
ments referents a la concessió de beques, que 
cl senyor Montana li explica abastament. 

Es llegeix un dictamen de Governació que 
queda damunt la taula 

Es promou un debat que fa referència a la 
Cooperativa Elèctrica de Granollers, que trans 
crlvim íntegrament al final de la present re
ssenya. 

S'aprova l'adquisició de roba d'hivern per 
ais guàrdies urbans. 

El senyor Pagès demana a la presidència, 
en absència del president de la Comissió de 
Foment, que es miri d'arranjar ei perill qüc hi 
ha per a les criatures que surten de l'escola de 
Ics monges en el carrer de Wilson, ja que la 
Comissió de Foment té en estudi un projecte. 

S'aprova,per a evitar possib'es desgràcies, 
posar un senyal amb la inscripció «Precaució» 
a la farola que hi ha en el bürlader de la can
tonada de les carreteres de Barcelona i Mas
nou. 
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El senyor Montana demana que siguin re
tirats del carrer de Barcelona i siguin portats 
a la placeta de la presó, uns adoquins que 
sols fan nosa a's ve'fns i transeünts. 

No havent hi res més a tractar, s'aixeca 
la sessió. 

Un debat a propòsit de 
la Cooperatlua Elèctrica 

Senyor Taverner: Demano la paraula. 
Com que la setmana passada vas dir que la 
sessió havia de celebrar se el dijous. 

Senyor Pagès: El dimarts. 
Senyor Taverner: El dimarts, perquè el 

dijous era la Festa de la Raça. Jo volia parlar 
de l'assumpte de la Cooperativa Elèctrica 
perquè la Comissió havia senyalat sessió 
per a ahir. 

Porto convocatòria perquè els regidors es 
facin càrrec de que en la sessió passada el 
senyor Margarit formava part de la Coopera
tiva E'èctrica, La convocatòria passada ahir, 
signada pel senyor Margarit, demostra que 
continua essent secretari de la Comisió Pro 
Cooperativa Elèctrica Ademés, ahir es va 
reunir la comissió i si dimarts s'hagués ce e-
brat sessió hauria anat de primera perquè 
es varen recollir totes les esmenes, i jo por
tava un projecte d'Estatuts; però ara, que 
ahir es va reunir la comissió i ja s'ha tancat 
l'admissió d'esmenes, ja no s'hi és a temps. 
Suposo que íols n'esteu assabentats. 

Ei senyor Pagès diu que com el senyor 
Taverner, portava això per a portar-ho aquí 
a sessió, car com se sap la comissió està 
formada per altres entitats quins represen
tants han estat presents a la discussió de l'Es
tatut i hi han pres part, així com també hi ha 
intervingut aquesta delegació nomenada pel 
Consistori. També deveu saber que la Llei de 
Cooperatives ha fet que fracassin segons 
quines esmenes, però això no vol dir que 
l'Ajuntament no tingui els mateixos drets que 
els altres. L'Ajuntament no hi surt perdent 
mai res i si s'equivoca no és un fet perpetu. 

Senyor Montana: En primer lloc, en el 
que fa referència a la convocalòria, jo no sóc 
dins de la Comissió de la Cooperativa, per a 
saber i estar sempre al costat del senyor Mar
garit vigilant les seves actituds; però per la 
meva part no haig de fer res més que afer
mar me d'una vegada en les manifestacions 
del senyor Margarit al davant d'altres perso
nes. Va.fcr aquestes manifestacions i va dir 
al senyor Pufíet que es considerava apartat 
d'aquesta entitat, perquè no tenia autorització 
del Casino. De totes maneres, jo vaig parlar 
amb el senyor Margarit, qui m'ho confirmà i 
cm digué: *Pcrò tampoc he negat la firma 
quan m'ho han demanat». 

No em fóra difícil confirmar el qüe hagués 
dit ni em deixa de fer favor a mi; en lot cas, 
és al senyor Margarit, si no és que el que fa 
amb el cap ho desfà amb els peus, perquè 
quan un home pren una determinació i des
prés la rectifica no hi tinc res a dir, però sí 
em fa molt mal efecte que ell digués que no 
hi volia.ésser í que després signés en una 
fulla i lo que fos necessari. 

Senyor Pagès: Jo, desde lucgo, he de 
creure en la sensatesa del senyor Montafià, 
de qoe això va dir el senyor Margarit; però 
em va semblar estrany que cl senyor Monta-

üà no tingués en coorpie ei què vs dtr al se-
yor Busquets: que, a vegades, de les conver
ses de cafè no s'en pot fer cabal. 

Jo crec que, de vegades, en una discussió 
violenta, tenen més força els comprovants 
que Ics referències d'una conversa. 

Senyor Montafià: Es que jo no faig cas 
de certes coses que es senten a les taules de 
cafè i sí de paraules dites per un senyor que 
no crec em faci quedar malament per a man
tenir el que ell va dir-me. Aqoesíes parautes 
em fan mal efecte, perquè si jo crec qoe la 
comissió de l'Ajuntament s'ha e\tratimitat 
sempre en fer constar la permanència de l'A-
jantament allí dintre i el senyor Margarit figu
rà en aquestes manifestacions que ja havia 
plegat. Jo no crec, i dic que no sóc jo qaldeu 
rectificar, que el senyor Margarit va dir una 
cosa, la que desdiu una actuació seva. El se
nyor Secretari hi era present. 

lo crec que la qüestió està resolta; però 
tota vegada que estem parlant de la Coopera
tiva, demanaria es completessin les dades que 
es varen portar aquí, amb p'ànols i pressu
postos. Jo demano pílànols i pressupostos, 
perquè si miro una memòria no em faig càrrec 
de res; per això crec que l'Ajunlament deu 
tenir ben estudiada aquesta qUestió abans de 
prendre una determinació o altra. 

Senyor Pagès: Això torna a pendre un 
caire d'un debat i em sembla que el senyor 
Montafià no ens hauria d'atacar en la forma 
amb que ataca 

No és una cosa secreta ni privada, sinó 
que està a i'alcanç de tots els ciutadans. Jo 
no crec tingui cap culpa la comissió, que no 
s'ha extramilitat, i ha complert i seguirà com
plint amb el seu deure. 

Senyor Taverner: Aquestes dades que de
mana cl senyor Montafià estan exposades al 
local provisional de la Cooperativa i de mo
ment no poden portar-se aquí, perquè això 
faria que molts ciutadans no s'en poguessin 
enterar i ingressar com a socis. Quan sigui 
hora de que l'Ajuntament hagi de prendre re
solució d'ingressar o no, totes les dades seran 
aquí i llavors l'Ajuntament podrà dir si s'hi 
interessa o no 

Senyor Montafià: lo crec que qaan l'Ajun-
tament prengui aqOest partit serà en virtut de 
les dades que li puguin facilitar. Es una qUes
tió que té una importància tan trascendental 
per als interessos de la ciutat, que tots els re
gidors hem de saber de què es tracta. Jo crec 
que demanar la documentació per a dictami
nar no és cosa de canalla, com demanar la 
lluna en un cove, ni això podria ofendre a 
ningú. 

El senyor Taverner diu que quan l'Ajunta
ment s'hagi manifestat en un sentit, serà hora 
de facilitar aquestes dades 

Senyor Pagès: Ho ha entès malament. 
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